
Søndermarkskolen     
Skanderborggade 65 

8940 Randers SV  
 

 
 

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde  

Dato: Tirsdag den 20. februar 2024 kl. 18.00 – 20.15  

Fraværende: Charlotte, Mette 

Mødeleder: Trine 

Referent: Lone  

 Emne og ansvarlig Hvad skal vi udrette? Proces Tid Konklusioner/bemærkninger 

1. 1 
Godkendelse af 

dagsorden   

  

  
1 min   

 

2.  
Valg af mødeleder   

 
2 min  

 

3.  
Nyt fra:  
- Formand og 
næstformand 
- Ledelse  
- Personale  
- Andet  

Vi tager en runde med nyt fra alle relevante deltagere. 

Runden har orienterende karakter. 

 

Orientering  
 20 min  

Kristina, Stoil og Søren har haft møde med teknik og miljø vedr. trafikplanlægning. 

Der er opfølgende møde i næste uge. 

AULA-strategi, kapacitetsudvikling er på dagsordenen senere - det var med på 

skolerådsmøde. 

Video vedr. trafik-aftaler vedr. de næste skridt laves inden de forældrevalgte går 

hjem i dag. 

Skolefest og temauge samt fastelavn har været en del af oplevelserne siden sidste 

møde. 

Præmie fra tip en 13’er skal uddeles - se under punktet evaluering af skolefest. 

 

4.  
Skoledagens 
opbygning og 
konvertering af 
understøttende 
undervisning    

Vi skal på baggrund af henvendelse fra elever på 5. 

årgang samt evaluering af indeværende skoleårs brug 

af understøttende undervisning have en fælles 

drøftelse af følgende:  

- Hvordan skal skoledagen se ud i det 

kommende skoleår? 

- I hvor høj grad ønsker vi at forkorte 

skoledagen? Mv? 

Drøftelse    
30 min 

Gennemgang af skemaerne på mellemtrinnet. Hvilke lektioner er obligatoriske og 

hvilke (UUV) vil kunne komme i spil, hvis vi ønsker at afkorte skoledagen 

yderligere. 

Spørgsmål og dialog. 

Vi kan være i tvivl om, hvorvidt forældre og elever er klar over, at de lange dage 

stadig vil forekomme, hvis vi konverterer de lektioner, der er UUV. 

Snak om frikvarterer og spisepauser. For at afkorte skoledagen vil man også 

kunne afkorte spisepauser og frikvarterer. Dog er vi underlagt, at elever maximalt 

må vente én time på bussen og for de yngste elever har vi tilsynspligt, hvis de skal 

vente længe på bussen. 
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Bestyrelsen vil gerne understøtte fællesskabet og spisning og ønsker derfor ikke at 

forkorte frikvarterer eller fjerne de spisepauser, vi har. 

UUV og brugen heraf har været på dagsordenen i PU (pædagogisk udvalg). På 

mellemtrinnet bruges lektionerne til ”klassens tid”, og lærerne er begejstrede. De 

temaer om trivsel, udvikling og fællesskab, som de bruger UUV lektionerne til, har 

før skulle debatteres i de lektioner, hvor der er fagfaglige fag på skemaet. At det er 

bygget op, så to af klassens primære vokse har lektionerne sammen, er et meget 

stort plus, da der så er rig mulighed for at følge op på emnerne. 

Ledelsen kontakter KRI for at høre om deres opbygning af dagen, om vi kan hente 

de sidste 10 min. 

Det aftales, at vi konverterer en UUV på 4. årgang til en lektion yderligere med to 

voksne. 

Opdatering på næste bestyrelsesmøde. 

 

5.  AULA  På sidste skolerådsmøde blev anvendelsen af AULA 

drøftet.  

Vi skal under dette punkt drøfte, hvordan en 

anvendelsesstrategi for AULA anno 2024 skal/kan se 

ud. 

Herunder kommunale retningslinjer > < lokal 

medbestemmelse   

Fælles 

drøftelse og 

beslutning  

10 min  
Hvad er der brug for i forhold til at lave om i anvendelsesstrategien i AULA anno 

2024. 

Er det en kommunal løsning, vi har brug for eller en mere lokal 

anvendelsesstrategi. 

Divergerende opfattelser mellem forældrene om brugen af AULA. 

Ønske om at der er ensartethed om f.eks. lektier.  

 

Hvad er skolens opgave. Hvad er forældrenes opgave. 

 

Kan vi blive bedre til at sortere: Vigtigt, ikke vigtigt, need to know og nice to know. 

 

Vores ønsker fremadrettet er:  

En helt overordnet overligger fra kommunalt hold. 

Lokal anvendelsesstrategi udarbejdes på de enkelte enheder.  
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6.  Kapacitetsudvidelse  Processen omkring kapasitetsudvidelsen af skolerne i 

sydbyen er påbegyndt.  

NERD har udarbejdet en skoleanalyse og er i gang 

med at lave udkast til forskellige forslag.  

Vi håber og forventer at have et bilagsmateriale, vi kan 

tage udgangspunkt i til dette møde.  

Vi skal under dette punkt drøfte prioriteringer og 

bestyrelsens rolle ift. den kommende proces.  

Fælles 

drøftelse  

20 min  
Trine informerer om det vi ved pt. 

NERD arkitektfirma er i gang med at undersøge kapacitetsmulighederne på de tre 

sydbyskoler. 

I næste uge har vi ”Orienteringsmøde vedr. scenarier og udviklingsplaner for 

Søndermarkskolen”. MED, ledelse og Søren deltager.  

7.  
Økonomi   Regnskabet for 2023 er afsluttet, og I vil under dette 

punkt få en status på dette.    Orientering   
15 min  

Orientering om overskud fra 2023 

8.  
Evaluering af skolefest  Vi skal under dette punkt evaluere skolebestyrelsens 

arbejde og deltagelse ved skolefesten.   Fælles 

drøftelse     

10 min  
Præmie i skolebestyrelsens konkurrence blev vundet af Thea, som er mor til Pil i 

1A. 

Det aftales at Stoil sørger for overrækkelse af præmien. 

Elevrådet kigger billederne igennem fra selfieboksen og vælger en vinder. 

 

Evaluering: Boden skal starte noget før. 

Badge: Jeg er fra bestyrelsen? Statements om hvad vi arbejder med lige nu? 

Fik man snakket med nogle af de andre forældre? 

Forældrene synes spørgsmålene på tip en 13’er var svære:) 

Godt at vise ansigt. 

Det gør bestyrelsen gerne igen næste år. 

9.  
Forældrehenvendelser   

 
5 min 

Kristina har fået en henvendelse. En lokal har henvendt sig vedr. spørgsmål om 

hjertestarter. Hvorfor har vi ikke en hjertestarter, der hænger tilgængeligt? 

Der skal være nogen, der betaler den og betaler for vedligehold. 

Vi har en i svømmehallen, som er tilgængelig for os i skoletiden. Det fortæller 

Kristina til ham, der har henvendt sig. 
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10.  
Evt.   

 
5 min  

 

 


